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L e te l t  a
Búcsúra készültünk. Egy olyan embert akartunk búcsúztatni, aki 

egész tudatos életében, egész életével példát mutatott, aki szolgált a 
szó legnemesebb értelmében, bárhová vezényelte is egyháza. Ez a 
szolgálat Pázmány Bélát 1968. szeptember 1-jétől Szigetbecséhez 
kötötte. Búcsúra készültünk, egy nyugdíjba vonulónak szerettünk 
volna hosszú, munkás élet után megérdemelt pihenést, békés nyu-
galmat kívánni.

Búcsúzunk, de a búcsú szavai immár a földi életet örökre elhagyót 
illetik. Pázmány Béla időórája megállt.

Eszünkbe juthat az a gondolatgazdag írása, melyet az ezredfordu-
ló alkalmából a Szigetbecsei Krónika 2000. évi utolsó számának 
címoldalán közöltünk:

„Mi az idő? Nem tudjuk kézzel tapintani. Nem nevez-
hetjük anyagnak, hiszen nem fogható. Ha észleljük, 
máris tovatűnt. Csupán egy pillanat. Csak ha eltűnt, 
tartjuk számon és mint múltat, mint történelmet raktá-
rozzuk el. Ha valamiképpen meg akarjuk jeleníteni ma-
gunknak, talán mint egy óriási óra jelenhet meg előt-
tünk, s ebben a nagy-nagy szerkezetben egy-egy haj-
szálrugó pillanatnyi irányítói, mozgatói lehetünk. Ezt is 
csak úgy tehetjük, hogy a pillanat lehet az enyém, s 
máris visszavonhatatlanul kisiklik a kezemből és soha 
többé nem tudom megfogni, alakítani. Bármennyire is 
akarnám! Ha nem használtam fel, végleg elveszett. ”

Hogyan használta ki plébánosunk a neki rendelt idő 
másodperceit? 1915-ben született. 1941. június 22-én 
mutatta be első miséjét. Sokfelé szolgált, a nehéz idők-
ben üldöztetést szenvedett. Azt, hogy jó pásztora volt 
nyájának, a szigetbecseiek bizton megítélhetik, hiszen 
36 évig itt tanított gyermekeket, felnőtteket, keresztelt, 
felkészítette az elsőáldozókat, a bérmálkozókat, eske-
tett és temetett. Prédikációinak gondolatai generációkat 
erősítettek hitükben, adtak erőt, tanácsot. Ajtaja mindig 
nyitva állt mindenki előtt, aki segítségre szorult, lelki 
békét keresett.

s z o lg á la t
Sokat dolgozott a községbeliekkel a település fejlesztésén. Meg-

adatott neki, hogy itt mutassa be 2001-ben pappá szentelésének 60. 
évfordulóján gyémánt miséjét, amit íróbarátja, Tamás Menyhért 
fénylőén szép szóval gyémántlásnak nevezett és könyvének ajánlá-
saként így írt:

„Pázmány Bélának, aki romlott természetű világban is szentelt 
szolgálatát élte, gyémántlásában pedig Istent sugározza! Csönded-
ben osztozó lélekben, lélekünneppel köszönt Tamás Menyhért. ”

Plébános urunk csendben, példamutatóan élt, szolgált. Megren-
dültén búcsúzunk tőle mi, akik még itt maradtunk e romlott termé-
szetű világban.

Takács Nándor megyés püspökkel megszenteli a felújított emlékhelyeket
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Testületi ülések
• Elfogadták a 2005. évi költségvetés koncepcióját

• Két év után változik a helyi adók mértéke

• Megállapodás az internet hozzáférésről

2004. október 26.
Szigetbecse Község Önkormányzat Kép-

viselő-testületének rendes ülésén az első na-

pirendi pontként tárgyalták a szigetbecsei ál-
talános iskola és az óvoda intézményi minő-
ségirányítási programját. Ehhez Raffay Béla 
intézményvezető adott ismertetést. Előzőleg 
a testület már elfogadta az önkormányzat 
minőségirányítási programját. Ehhez kap-
csolódott a most tárgyalt dokumentum. A ta-
nácskozáson jelen volt Feith Bence oktatási 
szakértő, aki mindkét program elkészítésé-
nél segítséget nyújtott. Elmondta a testület-
nek az ezzel kapcsolatos gondolatait. A pol-
gármester köszönetét mondott a programok 

megfogalmazásában végzett értékes munká-
jáért, Raffay Béla igazgató pedig a kitűnő 
munkakapcsolatot dicsérte, ami a hónapokig 
tartó együttműködésben kialakult. A progra-
mokat a képviselő-testület egyhangúlag el-
fogadta.

***

Ezt követően az iskola, majd az óvoda pe-
dagógiai programjáról és helyi tantervéről 
tárgyaltak a képviselők. Ezt az anyagot Raf-
fay  Béla, illetve Schmidt Mihályné ismertet-
te. A tervezeteket szakértő véleményezte és 
azokat elfogadásra alkalmasnak ítélte. A 
képviselő-testület a két programot egyhan-
gúlag elfogadta.

A dokumentumot elfogadás után nyilvá-
nossá kell tenni, ennek érdekében az iskolai 
anyag minden érdeklődő számára megte-
kinthető a polgármesteri hivatalban, a 
könyvtárban és az igazgatói irodában, az 
óvodai anyag pedig az óvodában.

***

A község -  mint ismeretes -  három 
SAPARD-pályázatot nyert. A testület közbe-
szerzési bizottságot alakított. Ez, az elfoga-
dott forgatókönyv szerint haladt a munkával. 

Ennek eredményeként az ülésen a polgár- 
mester beszámolt a Balassi téri tó revitalizá- 
ciója közbeszerzési eljárásáról. Három kivi-
telező adott be ajánlatot. A legjobb ajánlatot 
a VIDRA Építőipari Kft. tette. A testület el-
fogadta a bizottság értékelését és azt a hatá-
rozatát, hogy ezt az ajánlattevőt hirdessék ki 
győztesnek. Felhatalmazták a polgármestert, 
hogy a terv megvalósítása érdekében kösse 
meg a nyertes ajánlattevővel és a műszaki 
ellenőrrel a szerződéseket.

* * *

A törvényes előírásnak megfelelően a
dömsödi hulladéklerakót kezelő 11 település
egy céget bízott meg azzal, hogy készítse el a
hulladékgazdálkodási tervet. A testület ezt 
határozatával rendelet alkotásra alkalmas-
nak találta.

* * *

A testület már korábban tanácskozott e 
tárgyban, most ismét határozatot hozott 
többcélú kistérségi társulás alakulásáról.

i f i * *

Határozatot hozott a testület arról, hogy 
elkészíthető az alábbi községi utak szilárd 
burkolattal való ellátásához a kiviteli terv: 
Móricz Zsigmond utca, Fazekas Mihály ut-
ca, Dunasor, Kiss utca, Márton utca, Erdő-
sor utca, Páva utca.

***

Két évig nem változott a helyi adók mér-
téke. Ez sajnos a továbbiakban nem tartható. 
A költségvetés előkészítése jegyében a tes-
tület felkérte a pénzügyi bizottságot, hogy a 
következő ülésre alakítsa ki véleményét és 
javaslatát a helyi adók mértékéről.

***

Döntött a testület arról, hogy az orvosi 
rendelő kertjét az önkormányzat saját kezelé-
sébe vonja, rendben tartásáról gondoskodik.

2004. november 29.
Elsőként az önkormányzati és az intézmé-

nyi költségvetés háromnegyedévi végrehajtá-
sáról hallgattak beszámolót a képviselők. A 
gazdálkodás időarányos és a költségvetési 
terv szerinti volt. A beszámolókat elfogadták.

***

Ezután az önkormányzati és az intézményi 
költségvetés módosításáról tárgyaltak, majd 
az előterjesztést elfogadták, erről rendeletet 
alkottak.

***

2004-ben a közalkalmazottak és a köz- 
tisztviselők béremelésben nem részesültek, 
ehhez nem adott pénzösszegeket a központi 
költségvetés. Év végén felmérve a községi 
költségvetés jelenlegi helyzetét, a testület ré-
szükre egyszeri jutalmazásról döntött, ennek 
mértéke 4%.

***

Az önkormányzat 2005. évi költségvetésé-
nek elkészítéséhez első teendőként meg kell 
fogalmazni annak koncepcióját. Kialakítá-

sához a 2004. évi gazdálkodás tényszámait, 
a 2005. évi várható bevételi összegeket és az 
infláció várható mértékét kell figyelembe 
venni.

Az előterjesztésben az alábbi elképzelések 
szerepelnek:

1. Az önkormányzati intézmények színvo-
nalas működtetése

2. A Petőfi Sándor Művelődési Ház felújí-
tása

3. Az André Kertész Múzeum felújításának 
befejezése

4. A Balassi téri tó rehabilitációjának be-
fejezése

5. A murvás utak szilárd burkolattal való 
ellátására kiviteli tervek készíttetése (pályá-
zat). Még 6 ilyen utca van

6. Orvosi rendelő épületének felújítására 
pályázat benyújtása

7. Sportöltöző bővítésére pályázat benyúj-
tása

8. Holtág tulajdonjogának rendezése
9. Üdülőterületi gázellátás megvalósításá-

ban szervezési segítségnyújtás
10. Üdülöterületi közvilágítás terveinek 

elkészíttetése, utak további fejlesztése
11. Informatika-technika fejlesztés
12. Általános iskola bővítése pályázati 

pénz útján
13. André Kertész kiadvány készítése, em-

léktábla elhelyezése
14. Szigetbecsét bemutató kiadvány készít-

tetése
15. Dunai strandnál kikötőstég építése
16. Falunap rendezés
17. A községkép szempontjából meghatá-

rozó kerítések felújítása (a Német Nemzeti-
ségi Önkormányzat közreműködésével)

18. Községtakarítás folytatása
19. Pályázati kiírások figyelése, céltarta-

lék biztosítása
20. Községi faluház létesítésének előkészítése
21. Községi emlékhely létesítése
22. Község-fásítás megkezdése
A testület tagjai kiegészítéseket javasoltak, 

majd az ezekkel bővített, fen t ismertetett kon-
cepciót elfogadták.

* * *

A képviselők tárgyaltak a 2005. évi hulla-
dékszállítási díj mértékéről. A hagyományos 
háztartási szemét elszállítása mellett a Bec-
ker Pannónia vállalat évi két alkalommal el-
viszi az összegyűjtött zöldhulladékot, azt a 
telepén komposztálja. A díj ezt a szállítást is 
tartalmazza: áfá-val 729.- Ft/hó. Ezt a díjat a 
testület elfogadta.

***

A helyi adók és bérleti díjak mértékéről 
tárgyaltak a képviselők. Ezek két éve nem 
változtak. A képviselők a pénzügyi bizottság 

javaslatát vitatták meg. Több javaslat közül 
végül 6:4 szavazati arányban az 1,5%-os 
iparűzési adó mértékében egyeztek meg. Az
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építményadót és a telekadót egyaránt 10%- 
kal emelik.

Önkormányzati lakások bérleti díja: kom-
fort nélküli: 95 Ft/m2/hó, félkomfortos: 120 
Ft/m2/hó, komfortos: 160 Ft/m2/hó, összkom-
fortos: 175 Ft/m2/hó.

Egyéb bérletek (pl. üdülőterület, nem la-
kás célú helyiség, stb.) 6% emelés (tavaly e 
téren volt rendezés).

***

Visszavonva az ezzel kapcsolatos határo-
zatát, a testület úgy határozott, hogy a műve-
lődési ház felújítására egyszerű közbeszer-
zési pályázatot ír ki.

***

A karácsonyi csomagokról tárgyaltak. A 
csomagokat, mint a múltban is, a testület 
tagjai adják át a megajándékozottaknak.

***

Öt éves a Szigetbecsei Krónika. A testület 
megbízásából Fejesné Schwarcz Erzsébet, a 
művelődési bizottság elnöke értékelte az új-
ságot.

***

A polgármester beszámolt a civil szerve-
zetek megbeszéléséről. (Cikk az 5. oldalon.)

***

Horák György, a pénzügyi bizottság veze-
tője és a KEVENET Kft. szolgáltató cég 
képviselője ismertette a már többször tár-
gyalt internet-hozzáférés lehetőségét, a ki-
alakításának megoldását. Az ehhez szüksé-
ges antennát a víztorony tetején helyezik el. 
Ennek sugárzási ereje nem nagyobb, mint 
egy normál televíziós antennáé. Ezzel a kép-
viselők egyetértettek és nem ellenezték az 
antenna elhelyezését a víztornyon.

A szolgáltató bruttó 1.000 Ft kedvezményt 
nyújt a használóknak. Vita után a testület 
egyhangúlag elfogadta az antenna elhelye-
zésére tett javaslatot. Ezután kerül megfo-
galmazásra a bérleti szerződés, melynek tar-
talmáról egyetértettek a szolgáltató képvise-
lőivel.

A naptárunkon szereplő tűzzománc 
munkák készítői: Bárány Lúcia, Csoba Ju-

dit, Felhalmi 
Gabriella, Hor-
váth Szandra, 
Kovács Zsanett, 
Mihály Eszter, 
Nagy Nikolett, 
Smidt Szilvia, 
Szalai Simon, 
Tuska Henrietta.

Felkészítő tanár: 
Fodor Piroska

Éled a tó!

Most még dúlt a terep...

November 8-a óta amolyan zarándokhely- 
lyé vált a Balassi tér. Ekkor jelent meg az 
egykori tó náddal, fíízbokrokkal benőtt göd-
rében az első munkagép. Ezzel 
megkezdődött egy régen dédelgetett 
álom valóra válása, megkezdődött a 
tó kotrása, újraélesztése.

A Balassi téri tó felélesztése szív-
ügye volt a községbelieknek. Sokan 
emlékeznek közülük még arra, hogy 
gyerekként fürödtek benne, szüleik 
mosásra is használták, télen reme-
kül lehetett jegén korcsolyázni...
Azután lassan elmocsarasodott, fel-
töltődött, csúfsága lett a falu köze-
pének.

Az önkormányzat kihasználva az 
első adódó lehetőséget, pályázott és 
pénzt nyert, az engedélyek beszerzé-
se után pedig a VIDRA Építőipari Kft. első 
munkába álló gépe beleharapott az egykori 
tó helyén nőtt nádasba -  megkezdődött a tó 
újraélesztése.

Azóta jönnek a szigetbecseiek, figyelik -  
árgus szemekkel -  a munkát, kérdésekkel os-
torozzák a munkásokat, a jegyzőt, a polgár- 
mestert: hogy lesz, milyen lesz?

A kivitelező cég építésvezetőjével, Kocsis 
Attilával járjuk körbe a munkaterületet. 
Négy lánctalpas és egy gumikerekes géppel 
dolgoznak kezelőik, még a hétvégeken is. 
Versenyt futnak a közelgő téllel. Most persze 
dúlt a terep, hatalmas földkupacok magasod-
nak körös körül, de középen már ott az ígé-
ret: ott csillogtatja az őszi nap sugarait a tó, a 
víz...

Kocsis Attila elmondta, hogy a gödörben 
meglepően kevés szemét volt, némi sittet 
kellett elszállítani a kikotort felszíni növény-

zettel együtt. A további kotrási anyagot most 
a tó körül felhalmozzák, az helyben marad. 
A téli szikkadás után, tavasszal alakítják 
majd ki ennek felhasználásával a tópartot. A 
tervek szerint parkosított sétány vezet majd 
körbe, ahol padokat helyeznek el. A tó egyik 
sarkában egy kis búvóhelyet, nádast hagynak 
a vizimadaraknak, más élőlényeknek. Az 
előzetes kutatások eredményeként kialakított 
véleményeket igazolva, a kotrógépek műkö-
dése nyomán azonnal megjelent a víz, így a 
munkálatok végén a tó vízutánpótlását a ta-
lajvíz biztosítja majd. A vízmélység átlaga 
kb. 1 méteres lesz, a tó belseje felé mélyül 
majd a meder.

Az építésvezető nyomatékosan kéri a la-
kosságot. hogy ezen a télen még ne hasz-
nálják korcsolyázásra, csúszkálásra a be- 
fagvott tavat, mert a kotrással felkavart 
terület fölött keletkező iég változó vastag-
ságú lehet és könnyen beszakadhat!

Ma még élénk képzelőerő kell ahhoz, hogy 
magunk elé képzeljük azt, ami itt lesz jövő 
tavasszal, nyáron: egy gyönyörű tiszta vizű 
tavat, körülötte sétára, szemlélődésre csábító 
sétányt...

Am a Balassi téri tó már éledezik és jövőre 
szebb lesz, mint valaha! pap

Dolgoznak a kotrógépek

Értesítés
Szigetbecse Község Településrendezési 

Tervének és Helyi Építési Szabályzatának 
államigazgatási és szakhatósági egyezteté-
seik alapján módosított dokumentációja -  
tervezete -  elkészült, amelyet 2004. de-
cember 14-től 2005. január 15-ig köz-
szemlére teszem.

A dokumentáció megtekinthető a Pol-
gármesteri Hivatal jegyzői irodájában 
munkaidőben:

hétfő: 7.30-12.00, 13.00-18.00 
kedd-csütörtök: 7.30-12.00, 13.00-16.00 

péntek: 7.30-12.00

Magasitz Lajos 
polgármester
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Emlékeztünk
Méltóságteljes, szép ünnepséggel emlékeztek Szigetbecse lakói, a 

poklot megjártak és családtagjaik arra, hogy 55 évvel ezelőtt tértek 
haza a legnagyobb számban azok, akiket 1944 decemberében „má- 
lenkij robotra” a Szovjetunióba hurcoltak.

A szervező, a Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke Lemer 
Mária olvasta fel az 55 évvel ezelőtt hazatérteket köszöntő, a halotta-
kat búcsúztató Tábori Nándor lelkész egykori szavait, majd hosszan, 
hosszan, fájdalmasan hosszan soroltattak a pokolban, idegen földön 
elhunytak és a hazatértek de azóta eltávozottak neveit. Értük lobog-
tak a mécsesek a színpadon felsorakozott énekkar tagjainak kezében. 
Sok öreg, de sok fiatal szemében is könnyek csillogtak, mert a vesz-
teség több mint fél évszázad távlatába tekintve is szívet tépő...

A szenvedésre bajtársak, a családtagok, s barátok emlékeztek.
Huszonhatan, a ma is köztünk élők, meghatottan vették át a kisebb-

ségi önkormányzat képviselőitől az emléklapot. Lemer Mária mon-
dott ünnepi beszédet és Losonczy Béla olvasta fel a távollévő polgár- 
mester, Magasitz Lajos üdvözlő szavait.

Az emlékezök szívét vidította a kedves műsor, melyet az általános 
iskola 2. és 4. osztályosainak tánccsoportja nyitott. Milyen jó volt ar-
ra gondolni, hogy ezek az önfeledten játszó, éneklő gyerekek, szüleik 
csak hírből ismerik a háborút, békében dolgoznak, tanulnak, élvezik 
egy összetartó közösség biztonságát, s bár az idős túlélőknek adott 
emléklap mottója szerint „Az ember életében a leghatalmasabb úr a 
remény és a félelem”, ők a félelmet reményeink szerint soha nem is-
merik meg.

Az emlékezök jó hangulatáról a gyerekek után a szigetújfalusi ze-
nebarátok gondoskodtak zenével, énekkel. Segítették felszántani a 
könnyeket, oldani a szívek görcsét. Németül szállt a dal: „Lebe wohl 
du schöne Heimat” és ez így van rendjén. A német nemzetiségiek tör-
ténetük során sokszor bizonyították, hogy hazájukként szeretik ma-
gyarhont, haltak, szenvedtek érte, németként hurcolták idegen földre 
a több mint száz szigetbecsei 18-45 év közötti férfit és nőt. Jogos te-
hát, hogy a hazának fogadott földre visszatérőket anyanyelvükön kö-
szöntse a dal. A zenebarátok vezetője meghatottan mondott köszöne-
tét az emlékezés szervezőinek. Valóban szívmelegítő volt, ahogyan 
megtisztelték itt az egykor elhurcoltakat és azok családtagjait.

A rendező becsei Német Nemzetiségi Önkormányzat jókívánságai-
hoz csatlakozva kíván a Szigetbecsei Krónika szerkesztője is jó 
egészséget, békességet a sokat szenvedetteknek szerető családjuk kö-
rében.

Búcsúzunk a vendég zenészekkel, énekesekkel: Auf Wiedersehn!

Pap Kornélia

Szenvedés és kárpótlás
Szépen rendben tartott porta, takaros ház, a kertben gonddal ke-

zelt, télire felkészített szőlősorok. Itt él a 92 éves Sárospataki Ist-
ván és felesége Anna néni.

Életükben a történelem tükröződik. István már katonaviseltként 
nősült 1936-ban, de ettől kezdve csak ritkán volt otthon, újra meg 
újra behívták katonának.

Még a háború kitörése előtt a jegyző összeírta a lakosságot vál-
lalt nemzetisége szerint. István német anyanyelvűnek vallotta ma-
gát. így amikor utolsó frontszolgálata után hazatért a Szovjetunió-
ból, éppen a „jóvátételi munkára” szedték össze a fiatalokat, kö- 
zépkorúakat...

Anna a kislányukkal itthon maradhatott, de István 5 évre a „ma- 
lenkíj robotra” hurcoltatott. Mire hazajöhetett, családját már kite-
lepítették, házában mások laktak. Elbeszélése szerint ekkor úgy élt, 
mint a nyúl, hol itt, hol ott húzta meg magát.

Amikor kérelmére családja hazatérhetett Ausztriából, folytató-
dott a vándorélet egyik menedékből a másikba hurcolkodtak, míg 
végre a 60-as évek végén megvehették -  a szülői házat...

A sok szenvedésért kárpótlást nyújtott okos, szép kislányuk és 
örülhetnek kitűnő tanuló unokájuknak, aki most a 6 osztályos gim-
náziumba felvételezik.

***

Huszadik századi sors
Jellemző történet Holndonner Hermináé. 18 évesen hurcolták 

sokadmagával a szovjet munkatáborba, ahol 5 éven át osztozott 
társai sorsában. Szörnyű munkakörülmények között bányában dol-
gozott. Súlyosan megsérült. Nehezen gyógyult a seb, 20 éven át 
várt a szükséges műtétre.

Míg ő idegenben szenvedett, ahol édesapja meghalt, édesanyját 
és két öccsét Németországba telepítették... Egy nagybátyjával tar-
totta a kapcsolatot, aki nem merte értesíteni arról, hogy családja 
már nincs Magyarországon. Amikor az elhurcoltak öt év után ha-
zatérhettek, Hermina szembesült a kérdéssel: hová, hogyan to-
vább?

A táborban barátkozott össze Surman Imrével. Őt szülőfalujá-
ban Kakucson az utcán fogták el. A közeli Újhartyánban a munká-
ba vezényeltek közül sokan megszöktek, a „létszámot” fel kellett 
tölteni. így került a szovjet táborba Imre. Ő volt az, aki a tanácsta-
lan Herminát családjához hívta. A bajtársak összeházasodtak, két 
gyermekük született, négy szép unokájuk és két dédunokájuk van. 
Hermina sorsát elfogadva vallja: tulajdonképpen sikeres volt az 
élete.

Egy sors a huszadik századból. Tanul-e belőle a huszonegyedik?

A múltat békévé oldja a jelen
Feigl Erzsébet nem töltötte be a 19. életévét, amikor elhurcol-

ták. Már a hosszú út a táborba is kínkeserves volt. Nyolcvanan zsú-
folódtak egy vagonba. A szellőzőnyíláson kinyújtott edényekkel 
kérték a megállókban a jobblelkű embereket, hogy adjanak vizet. 
A táborban embertelen munkát végeztek, az étel csalánleves, répa-
levél leves... Amikor minderről az unokáinak mesél, azok ezt el 
sem hiszik!

Feigl Erzsébet családját is kitelepítették távollétében, de édes-
anyja rosszul lett a vagonban, ezután egyszerűen kitették a sínek 
mellé. Itthon marad... így találkozhattak Erzsébet hazatérte után.

Az ötévi szenvedést túlélve Erzsébet férjhezment. Három gyere-
ket neveltek. A családfa három unokával és már egy dédunokával 
is növekedett.

A múltat így oldja békévé a jelen.
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Civilek a pályán
Szigetbecséről ez év végén el-

mondható, hogy itt befejeződtek 
a nagy szolgáltatórendszerek be-
ruházásai. Következhet a „fi-
nomhangolás”. Ezután több figyelem, ener-
gia juthat az eddig talán -  kényszerűen -  hát-
térbe szorult feladatok megoldására is.

Ennek egyik első megnyilvánulása volt, 
hogy 2004. november 24-én a polgármester 
kezdeményezésére megbeszélésen vettek 
részt a polgármesteri hivatalban a Szigetbe-
csén működő civil szerveztek képviselői.

Már azért is érdemes volt ezt a találkozót 
megszervezni, hogy rácsodálkozzunk, mi-
lyen sok ilyen szervezet létezik, dolgozik, 
ezek milyen sokrétű feladatot vállaltak. 
Egyik-másikról rendszeresen, vagy viszony-
lagos gyakorisággal hallunk, mások legfel-
jebb egyszer-egyszer kerülnek az érdeklődés 
középpontjába, ám igaz, vannak, melyek 
szinte sohasem hallatnak magukról.

Érdemes a meghívott szervezetek, a szer-
vezeteken kívül a községért valamilyen mó-
don tevékenykedők „névsorolvasását” ismer-
tetni, mert az olvasó ellenőrizheti önmagát: 
mennyit is tud ezek tevékenységéről:

Szigetbecse SE, Diák Sportegyesület, Nők 
Szigetbecséért Egyesület, Szigetcsücske Ter-
mészetbarátok Egyesülete, Diákönkormány-
zat, Pedagógus Szakszervezet, Szülői Mun-
kaközösség, Nyugdíjas Klub, Német Nemze-
tiségi Önkormányzat, Roma Kisebbségi Ön- 
kormányzat, Zöld Szív Mozgalom, Szigetbe-
cse Alapítvány, Polgárőrség. Részt vett a be-
szélgetésben Raffay Béla iskolaigazgató, 
Schwarczenberger János falugondnok, a Szi-
getbecsei Krónika szerkesztője, valamint a 
polgármester és a jegyző, mint házigazda.

Elsőként Magasitz Lajos adott összefogla-
ló tájékoztatást a község életében bekövetke-
zett változásokról, fejlesztésekről, tervekről. 
Losonczy Béla a civil szervezetek jogairól, 
az önkormányzattal való kapcsolatáról szólt. 
Hangsúlyozta, hogy fontos lenne az ilyen ösz- 
szejöveteleket rendszeressé tenni annak ér-
dekében, hogy a szervezetek, a sokféle fela-
datot vállalók beszámolhassanak munkájuk-
ról, tudjanak egymásról, összehangolhassák 
tevékenységüket, terveiket.

Amikor egymás után szót kaptak a megje-
lentek világossá vált, hogy minderre égető 
szükség volna!

Az amúgy kézenfekvő dolgokról kiderült, 
hogy amit vitatni sem lehet, az a gyakorlat-
ban mégsem működik, vagy legalábbis sok-
kal hatékonyabban is működhetne! Egyetlen 
beszámoló sem állította, hogy tevékenységük 
széles körben való ismertetését, az önkor-
mányzattal való kapcsolatot, más szerveze-
tekkel való együttműködést valami gátolná. 
Már ennek elismerése, felismerése az össze-
jövetel eredményeként könyvelhető el.

Túl ezen, pontosan kirajzolódott mennyire 
összefutnak, összekapcsolódnak a sokféle ér-
dekképviseletet, feladatot vállaló, sokféle 
igényre összpontosító, érdeklődés kielégíté-
sét szolgáló szerveződések tevékenységei.

Már vannak közös megmozdulások: ter-
mészetes az esetenkénti együttműködés a 
„sportos” vagy a környezetvédő egyesületek 
között, de szervezett már közös kirándulást a 
turistaegyesület és a Német Nemzetiségi Ön-

kormányzat, ez utóbbi besegít a 
hagyományosan a Szigetbecse 
SE által rendezett húsvéti tojás-
futás rendezésében. A kapcsoló-

dási pontok felsorolását folytathatnánk.
Az összejövetel meghirdetett elsődleges 

célja volt annak megbeszélése, hogyan tud-
nának a civil szervezetek, az iskola, az ön- 
kormányzat hatékonyabban együttműködni a 
település jövője, az itt élők életminőségének 
javítása érdekében. Kiemelt feladatként sze-
repelt a környezetvédelem, a kultúra, a köz- 
biztonság és a fiatalokkal való foglalkozás.

Minden jelenlévő elismerte, hogy jó volt 
megismerni más szerveztek tevékenységét. 
Némelyik kénytelen volt szembesülni azzal, 
hogy mások bizony hatékonyabban dolgoz-
nak. Az iskola igazgatója, aki őszinte tiszte-
lettel üdvözölte a civil közösségekben tevé-
kenykedőket elmondta, hogy a pedagógusok 
nemcsak az iskolában terjesztői a kultúra, a 
természetvédelem, az egészségvédelem érté-
keinek, de azon kívül is közvetítenek, szíve-
sen és nagy energiával vállalnak munkát, ve-
zető szerepet a civil szervezetekben.

Igény mutatkozott a jobb tájékoztatásra. A 
Szigetbecsei Krónika szerkesztőjeként bizto-
sítottam mindenkit arról, hogy amint a múlt-
ban, a jövőben sincs elzárva senki elől a köz-
lés, a híradás lehetősége.

A civil szerveztek első összejövetelének 
sikerét mi sem jelezte jobban mint az, hogy a 
késő eseti zárás után alig volt aki haza indult, 
még sokáig csoportokba verődve tartott a 
megkezdett eszmecsere.

Valami elkezdődött, valami megpezsdült. 
Várjuk a folytatást.

„Képben vagyunk"
Schwarczenberger János falugondnok használta ezt a kifejezést 

csapatának munkáját ismertetve a civil szervezetek összejövetelén. 
Ennél találóbban nem jellemezhette volna tevékenységét. Ő az, aki 
„vezényli”, irányítja és felügyeli a közhasznú 
munkát végzőket. Ha jól, vagy netán rosszul 
dolgoznak, az azonnal megítélhető, hiszen 
mindenki szeme láttára tevékenykednek: kép-
ben vannak.

Kaptak is kritikát, jót, rosszat egyaránt... A 
járókelők hamar ítéletet mondanak, ha a közte-
rületen munkálkodók dologidőben esetleg egy 
kicsit lazán veszik a fegyelmet, csoportba ve-
rődve beszélgetéssel, cigarettázással múlatják 
az időt.

A falugondnok 1999 novembere óta dolgo-
zik ebben a minőségben. Elsődleges feladata a 
Munkaügyi Központ által biztosított lehetőség 
kihasználásával foglalkoztatott 6-10 ún. közhasznú munkás 
tevékenységének megszervezése, ellenőrzése. Erről kérdeztük 
Schwarczenberger Jánost:

-Kényszerű, de sok tekintetben jó  „találmány" a közhasznúak al-
kalmazása. Fizetésük a minimálbérrel azonos, ennek 70%-át az álla-

mi költségvetés állja, 30%-át vállalja az önkormányzat. Zömmel a 
közterületek karbantartásánál veszik hasznukat azoknak, akik tartó-
san, vagy végleg kicseppentek a munka világából. A faluban 35- 
40.000 m2 terület gondozása vár rájuk: 10 parkban, középületek ud-
varában és környékén, a temetőben, a sportpályán, a strandon stb. 
kell füvet nyírni, öntözni, metszeni, sövényt nyírni, gyomtalanítani.

Végeznek kisebb karbantartási munkákat is az 
önkormányzati épületekben. Csoportom amo-
lyan gyorshadtest: szükség esetén gyorsan be-
vethető „ hadra fogható ”.

Kialakult az évi teendők sora, télen is biztosít-
juk a munkások foglalkoztatását.

Lehet és kell is kritikával illetni a falugond-
nok „gyorshadtestének” tevékenységét, ha az 
jogos. De azt el kell ismemi: ennek a csapatnak 
is köszönhető, hogy községünk az idelátogatók 
egyöntetű véleménye szerint is szép, rendezett, 
gondozott.

Látszik, hogy az igényes telektulajdonosok 
portáján kívül eső közterületeknek is van gazdá-

ja. Köszönet Schwarczenberger Jánosnak, aki szakmájának 
megfelelően a község intézményeiben szükséges kisebb karbantartási 
munkákat, javításokat, szereléseket is végzi. Köszönet mindenkinek, 
aki munkájával hozzájárult ahhoz, hogy életünk ebben a kis faluban 
kellemesebb, élhetőbb.

A „gyorshadtest’’ dolga a parkok kezelése
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* HÍREK * HÍREK * HÍREK*
Pályázaton nyertük

Mint már ismertettük, Szigetbecse három 
Európai Uniós pályázatot nyert. A pénz fel- 
használásával megkezdődött a Balassi téri tó 
kotrása. Az André Kertész Múzeum tetőszer-
kezetének felújítása a tél beállta előtt befeje-
ződött. A homlokzat tatarozásával a múzeum 
restaurálása tavasszal folytatódik. A művelő-
dési ház felújítási munkálataira kiírt pályázat 
sikertelen volt, ezt meg kell ismételni. A ter-
vezett munka tavasszal kezdődhet el.

Élen a bekötésekkel
Örömmel számolhatunk be arról, hogy 

Szigetbecsén a csatornahálózatra való rákö-
tés jelenleg már 82%-os! Ezzel községünk a 
társulás települései között az élenjárókhoz 
tartozik.

Vigyázat! Csalók!
Tapasztalható, hogy községünkben is meg-

szaporodtak az utcai árusok, házalók. Kér-
jük, hogy mindenki saját érdekében legyen 
éber, kellő bizalmatlansággal fogadja ajánla-
taikat. Senkinek ne higgyenek, aki arra hivat-
kozik, hogy engedélye van a polgármester-
től. Ilyen engedélyt a házalók nem kaphat-
nak. A képviselők legutóbb arról tárgyaltak, 
hogy táblát kell kihelyezni a község bejáratá-
nál, hogy tilos a községben az utcai árusítás.

Hetesi László a ráckevei rendőrkapitány-
ság vezetője körlevélben hívta fel a lakosság 
figyelmét, hogy az utcai árusok gyakran a 
legkülönbözőbb módszerekkel csapják be a 
gyanútlan, többnyire idős embereket. Már a 
kapitányság területén is előfordult, hogy ha-
mis nagy címletű bankjegy váltására késztet-
ték vevőiket, vagy termény eladókat. Figyel-
jenek az idegen árusokra, jelentsék a polgár- 
mesteri hivatalban, ha valami gyanúsat ész-
lelnek!

Honlap
Előző számunkban már értesülhettek arról, 

hogy elkészült Szigetbecse honlapja. Címe: 
invitel.hu/szigetbecse Kérünk mindenkit, se-
gítse anyagokkal, hírekkel a szerkesztőt, hogy 
honlapunk mindig friss és érdekes legyen.

Labdarúgás
Véget ért az őszi idény. Visszatekintve a 

tavaszi forduló után történtekre, kiemelném, 
hogy folytatódott a Bozsik program, a gyere-
kek két tornán szerepeltek sikerrel. Egyesü-
letünk játékosait a nyári felkészülés kezdeté-

re egy minden igényt kielégítő sportöltöző, 
új vizesblokk és kitünően előkészített pálya 
várta. Az önkormányzat pályázat útján el-
nyert pénzből is támogatta az egyesületet, 
amit ezúton is köszönünk.

Továbbá szeretnénk köszönetünket kife-
jezni azoknak a vállalkozóknak -  Riedl Béla, 
Wágner József, Csordás Gábor, Feigl Nán-
dor, Pemmer István - ,  akik az öltöző építésén 
egyes munkákat ingyen végeztek. Köszönjük 
az önkormányzat és a szponzorok támogatá-
sát, ami nélkül egyesületünk nem tudta volna 
elérni a szurkolóknak is örömöt szerző ered-
ményeket.

Friss hír, hogy az egész évben kiemelkedő 
támogatást adó Siegel Adolf ünnepi ajándék-
ként egy garnitúra szerelést adományozott a 
felnőtt csapatnak. Köszönjük Tibi bácsi!

A nyári felkészülést csapataink fiatal, te-
hetséges játékosok leigazolásával kezdte. Az 
ősz mindkét együttesünknél a csapatépítés 
jegyében telt el. Az eredményekkel elégedet-
tek lehetünk, mindkét csapatunk az élcso-
portban (harmadik negyedik helyen) várja a 
tavaszi folytatást.

Köszönet illeti a játékosokat, az edzőket és 
a vezetőket, bízunk a jó folytatásban.

Schmidt Mihály Szigetbecse SE elnöke

Rajzpályázat
Az Alapfokú Művészeti Iskola (Kiskun- 

lacháza) KISKUN-NAPI rajzpályázatot hir-
detett tanulói számára. Az immár hagyomá-
nyosnak mondható versengésre több mint 
száz pályamű érkezett. Három korcsoport-
ban; grafika, festészet és tűzzománc kategó-
riában mérték össze tudásukat, tehetségüket 
és képzelőerejüket növendékeink. A magas 
színvonalra jellemző, hogy 54 tanuló kapott 
elismerő oklevelet és részesült tárgyi juta-
lomban is a zsűri tagjainak és elnökének -  
Vajnai János grafikusművésznek javaslatára.

A legsikeresebb szigetbecsei versenyzők:
1. korcsoport. Festészet: 3. helyezett Zsil- 

völgyi Márk
2. korcsoport. Grafika: 1. h. Hoffmann 

Cintia. Festészet: 1. h. Hoffmann Cintia
3. korcsoport. Grafika: 1. h. Tudosze 

Anett, 2. h. Ács Tamás, 3. h. Szabó József, 
Gonda Sándor, Kiss Kata, Radnics Gábor. 
Festészet: 1. h. Kiss Kata, 3. h. Ács Tamás

Gratulálunk a szép eredményekhez és kö-
szönjük a felkészítő tanárnak, Fegyó Bélá-
nak odaadó, lelkes munkáját.

Pintérné Varga Rozália mb. igazgató

A plébános atya és 
káplán atya elérhetősége:

Ráckeve, Szent István tér 20. 
Radnics Zoltán plébános 

485-553/17-es mellék 
Bognár Károly káplán 
485-553/19-es mellék

Plébánia iroda:
485-553/11 vagy 26-os mellék

Az irodai szolgálat ideje: 
hétfőn, szerdán, pénteken: 8.00-12.00 
kedden és csütörtökön: 13.00-17,00

Anyaköíiyvi hírek 

Születések
2004. szeptember 23.

Juhás László és Viski Edit lánya 
Virág 

2004. szeptember 25.
Széplaki Gábor és Kovács Hajnalka fia 

Balázs
2004. október 16.

Radnics László és Mayer Andrea lánya 
Sára

2004. november 9.
Csoba Attila és Szűcs Krisztina lánya 

Anita
2004. november 10.

Michélisz János és Palicz Júlia lánya 
Anna

Elhunytak
Papp Sándorné sz. Szabó Vilma 

2004. október 11. Élt 98 évet

Schier Rezsőné sz. Csősz Mária 
2004. október 19. Élt 84 évet

Sebestyén Sándor 
2004. október 31. Élt 50 évet

id. Horváth Imre
2004. november 9. Élt 66 évet

Pázmány Béla
2004. november 25. Élt 89 évet
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